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Puheenjohtajan tervehdys 2024-02

Yhdistyksemme kevätkokous 10.4. sujui ru�ininomaises�. Aluksi terveystarkastaja Satu Ylhäinen 

Turun kaupungilta pi� mielenkiintoisen ja sujuvan esityksen teemana talousvesi sisältäen myös �e-

toa rengaskaivoista. Keskusteluakin syntyi.

Koska virallisia hallituksen valmistelemia tai jäsenten esi�ämiä asioita ei kohtaan ”muut” ollut, käy-

�mme ajan �edo�amiseen ja osi�ain vilkkaaseenkin keskusteluun seuraavista aiheista.

1. Sähkösopimukset
Pohdinnan käynnis� Omako�liiton Varsinais-Suomen piiriltä hilja�ain tullut Turku Energian energiahinnan 

tarjous. Turun Pientalojen Keskusjärjestön – TPK – neuvo�elut ovat käynnissä neljän tuo�ajan kanssa.

Perinteises�kin olemme saaneet tarjouksen kummaltakin taholta. Yhdistyksemme ei siis itse neuvo�ele säh-

köenergiasta, vaan tukeutuu TPK:n ja Omako�liiton panostukseen asiassa. Seurantaa minulla ei ole, mu�a 

TPK:n neuvo�elema tarjous on yleensä ollut edullisempi ja useimmat ovat ilmeises� siihen päätyneet eivät 

kuitenkaan kaikki. Lisäksi jotkut ovat neuvotelleet eri tahojen kanssa omia sopimuksiaan.

Taustaa: TPK:ssa on 40 jäsenyhdistystä, joista 39 puhtaas� turkulaista. Meistä ainoastaan 14 kuuluu Omako-

�lii�oon. Eli TPK on ollut kiinnostavampi kumppani Turku Energialle.

Ilmeises� enemmistöllä on voimassa kahden vuoden määräaikainen lokakuussa pää�yvä TPK:n sopimus 

Turku Energian kanssa. Tämä on se murheellinen sopimus, jonka hinta määräytyi energian hintojen ollessa

kaaoksessa ja merkitsi hinnan nousua edellisen sopimuksen n. 4 sen�stä n. 28 sen�in kilowa�tunnilta. Sa-

malla minimaalinen ir�sanoutumiskorvaus muu�ui täysin kohtuu�omaksi, jota lukuiset neuvo�elut eivät 

ole saaneet muu�umaan.

Tuo kiinniolo määräaikaisissa sopimuksissa vaikeu�aa ajallises� sekä tarjousten tekoa e�ä niihin tar�umista. 

JOKAISEN ON ITSE HUOMIOITAVA NYKYISEN SOPIMUKSEN PÄÄTTYMINEN. Sähköyh�öt eivät sitä tee, eivät 

ilmeises� pystykään tekemään. 

Kunkin on itse tehtävä valintansa ja vasta�ava siitä. Vihjeenä kerroin kokouksessa siirtyneeni ja ilmeisen py-

syväs� pörssisähköön. Yhtenä perusteluna on se, e�ä sähköyh�öt ovat alan parhaita asiantun�joita, jotka 

parhaiten pystyvät ennakoimaan tulevat hinnat. Ne siis lai�avat tarjouksiinsa rii�ävän voiton olete�ujen eli 

tulevien pörssihintojen päälle. Kiinteillä kahden vuoden sopimuksilla voimme väl�ää kohtuu�omat nousut, 

mu�a mitä ilmeisimmin maksamme koko ajan ylihintaa. Tuo syksyn 2022 kahden vuoden sopimus on räikeä 

esimerkki tästä ja saa�aa Turku Energian kannalta johtaa pysyviin asiakasmenetyksiin. 

2. Pääskyvuorelaisten yhteinen kävelytapahtuma
Jäsenenemme Jarimo Roivas teki jokin aika si�en ehdotuksen kaikille Pääskyvuorelaisille yhteisöllisen käve-

lytapahtuman järjestämisestä. Eri toimijat kuten Pääskyvuoriseura ja Omako�yhdistys toteu�aisivat sen yh-

teistyössä. Jarimo kertoi tästä nyt kokouksessamme ja ilmoi� päivämääräksi la 7.9.2024.
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Yhdistyksemme osallistuu tähän ”myöhemmin sovi�avalla tavalla”. Tapahtuma voi osaltamme vastata viime 

vuoden Fimbul-taiteilijapolkuiltaa, mu�a harkitsemme tämän lisäksi myös täysin omaa tapahtumaa.

3. Luvaton läpiajo Talvi�e – Linkkitorninkatu
Talven aikana Talvi�en alkupään asukkaille on aiheutunut merki�ävää häiriötä läpiajosta Linkkivuorenka-

dulle ja -kadulta. Olin yhteydessä Turun liikennesuunni�eluun ja sain sieltä yhteyshenkilöksi liikennesuunnit-

teluinsinööri Seppo Kauniston. Hän suhtautui asian hoitoon hyvin rakentavas� ja kävi he� kohteella ja lupasi 

hoitaa ainakin puu�uvan liikennemerkin.

Puu�eeksi osoi�autuivat ennen muita kaksi asiaa: 1) Linkkivuorenkadulla ei ole merkkiä osoi�amassa kevy-

enliikenteen �en alkamista. 2) Alun perin aika selkeäs� rakenne�u kadun pään kääntöalue oli pei�ynyt ra-

kennustyön aikana kertyneen soran sekä talven lumen ja jään alle. Tilanne ikään kuin kutsuu autoilijoita aja-

maan kevyenliikenteen väylälle. Lisäksi Pääskyvuorenrinteen alueen pula P-paikoista on johtanut maasto-

pysäköin�in viimeisen rakennuksen länsipuoliseen metsikköön - ajo sinne siis kevyenliikenteen väylää.  

Talvi�en mutkassa Tilhenkadun jatkeella on pää�yvän �en ja polkupyörä�en merkki. Lisäksi Pääskyvuoren-

rinne – Luolastopolku risteyksen jälkeen on kevyenliikenteen merkki. Tuo toisen pään merkki siis puu�uu.

Näin maallikon silmin kevyenliikenteen väylän toteutus ei vaikuta toimivalta. Ajo autolla sille on liian help-

poa. Pelkät liikennemerkit eivät riitä eivätkä ilmeises� valvontaresurssitkaan. Jatkan �lanteen seurantaa ja 

yhteydenpitoa liikennesuunni�eluun.

4. Rai�o�e, TPK:n johtokunnan tapaaminen apulaispormestari Elina Rantasen kanssa 

24.1.2024
Kun meitä jäsenyhdistyksiä TPK:ssa on 40 kertyi käsiteltävää Elinan puheenvuoron lisäksi seitsemän pääkoh-

dan ja 41 alakohdan verran.

Sain kuitenkin mahdollisuuden selkey�ää Pääskyvuoren rai�o�ekannano�oa PowerPoint-esityksen muuta-

malla dialla. Näin apulaispormestarille väli�yi yhteenveto ongelmistamme ja niiden vastapainona olevista 

kyseenalaisista perusteluista kuten ontuvista vertailuista esim. Tampereeseen ja toteutussuunnitelmista eri-

tyises� rai�o�en Varissuo – Kauppatori väliltä. Päätellen osallistujien aplodeista ja suullisista palau�eista 

vielä TPK:n helmikuun johtokunnan kokouksessakin, meni sanomamme perille.

Olen �laisuuden jälkeen käynyt Elinan kanssa asiasta syvällistä, posi�ivista sähköpos�vaihtoa ja 45 min pu-

helinkeskustelun. En �etenkään edes odo�anut välitöntä vaikutusta asian pormestaripäätökseen tai asian-

tun�joiden suunnitelmiin. Koen kuitenkin sanoman menneen perille ja jäävän osaksi rai�o�epohdintoja. 

Rai�o�en vaikutuksista kirjoi�n tarkemmin edellisessä tervehdyksessäni tammikuussa.

5. Länsirata (Tunnin juna)
Tämä asia vaiku�aa tällä hetkellä olevan ns. korkeimmissa käsissä. Uu�a �etoa ei ole tullut eikä ilmeises� 

olemassakaan esim. meluaidan suhteen kuin se, e�ä toteutus tehdään valtakunnallisen ohjeistuksen mu-

kaan.

6. Varissuon koulun väistö
Yhdistyksemme teki, kuten syyskokouksessa kerroimme, asiaan liikenteellisen kannanoton. Mitään pa-

laute�a emme kaupungilta ole saaneet.

Olen koulunväistöasiaakin pitänyt vahvas� esillä yhteydenpidossani apulaispormestari Elina Rantasen 

kanssa korostaen sitä, e�ä 

asioita tulee ajatella ja toteu�aa asiakkaan/asukkaan näkökulma huomioiden.


